

UNDER 25 ÅR – UDEN ERHVERVSMÆSSIG UDDANNELSE

Beregnet sats, men i nogle situationer nedsættes til ungesatsen på 50 procent – fuldtidsforsikret



Har du gennemført en erhvervmæssig uddannelse?

JA

BEREGNET SATS I HELE DAGPENGEPERIODEN

Du har ret til dagpenge med en individuelt beregnet dagpengesats, hvis du er under 25 år og har gennemført en erhvervmæssig uddannelse, som er normeret til mindst 18 måneders varighed som fuldtidsstudium, og du opfylder betingelser for beregnet sats.

Med en beregnet dagpengesats har du mulighed for at få op til **22.041 kr. pr. måned** (2026-tal) som fuldtidsforsikret. Under visse betingelser kan du også få et **beskæftigelsestillæg** til din dagpengesats i de første 3 måneders ledighed (481 timers forbrug af dagpenge) således, at dagpengesatsen inklusive tillægget kan blive op til **26.198 kr. måned** (2026-tal) i de første 3 måneders ledighed.

Undtagelse: Se bagsiden

Læs mere om betingelserne for at kunne få dagpenge med en beregnet sats og beskæftigelsestillæg under "Lønmodtager. Ledigmeldt efter arbejdsophør – beregnet sats".

Hvis du ikke baserer din dagpengetilgang på beskæftigelse som lønmodtager eller selvstændig erhvervsdrivende, men på at du har afsluttet en erhvervmæssig uddannelse, får du en fast sats. Læs mere om betingelserne og de forskellige satser som nyuddannet under "Dimittend. Dagpengetilgang som nyuddannet – fast sats".

NEJ

BEREGNET SATS I DET FØRSTE HALVE ÅRS LEDIGHED

Du får dagpenge med en individuelt beregnet dagpengesats, hvis du er under 25 år og ikke har gennemført en erhvervmæssig uddannelse, som er normeret til mindst 18 måneders varighed som fuldtidsstudium.

Med en beregnet dagpengesats har du mulighed for at få op til **22.041 kr. pr. måned** (2026-tal) som fuldtidsforsikret. I visse tilfælde kan du også få et **beskæftigelsestillæg** til din dagpengesats i de første 3 måneders ledighed (481 timers forbrug af dagpenge) således, at dagpengesatsen inklusive tillægget kan blive op til **26.198 kr. måned** (2026-tal) i de første 3 måneders ledighed. Efter tre måneders ledighed (481 timers forbrug af dagpenge) er dagpengesatsen højst **22.041 kr. pr. måned** (2026-tal) som fuldtidsforsikret.

Læs mere om betingelserne for at kunne få dagpenge med en beregnet sats og beskæftigelsestillæg under "Lønmodtager. Ledigmeldt efter arbejdsophør – beregnet sats".

NEDSÆTTELSE TIL EN FAST 50-PROCENT-SATS EFTER ET HALVT ÅRS LEDIGHED

Når du har modtaget dagpenge (med eller uden beskæftigelsestillæg) i et halvt år svarende til 962 timers forbrug af dagpenge som fuldtidsforsikret, nedsættes din dagpengesats til 50 procent af den højeste dagpengesats (22.041 kr. pr. måned). Din dagpengesats vil herefter være på en fast sats på **11.021 kr. pr. måned** (2026-tal) i resten af din dagpengeperiode. 50-procent-satsen kaldes **ungesatsen**.

INGEN NEDSÆTTELSE AF DAGPENGESATSEN VED OPFYLDELSE AF ET SÆRLIGT BESKÆFTIGELSESKRAV

Nedsættelsen af dagpengesatsen til 50-procent-satsen gælder ikke et fuldtidsforsikret medlem, der som lønmodtager inden for 3 år har fået indberettet mindst 3.848 løntimer til Skats indkomstregister. Det svarer til 2 års arbejde på fuld tid (37 timer om ugen x 52 uger x 2 år = 3.848 løntimer). Du forbliver således på **din beregnede dagpengesats** i hele din dagpengeperiode, hvis du opfylder beskæftigelseskravet på 3.848 løntimer inden for 3 år.

Undtagelse: Se bagsiden

UNDER 25 ÅR – UDEN ERHVERVSMÆSSIG UDDANNELSE

Beregnet sats, men i nogle situationer nedsættes til ungesatsen på 50 procent – fuldtidsforsikret



Har du gennemført en erhvervmæssig uddannelse?

JA

UNDTAGELSE

– deltagelse i tilbud fra jobcenteret om vejledning og opkvalificering, som har en sammenhængende varighed på 4 uger eller mere

Et medlem under 25 år, som har gennemført en erhvervmæssig uddannelse, som er normeret til mindst 18 måneders varighed som fuldtidsstudium, og som har modtaget 962 timers dagpenge som fuldtidsforsikret, modtager ved deltagelse i tilbud fra jobcenteret om vejledning og opkvalificering med en sammenhængende varighed på 4 uger eller mere 82 pct. af højeste dagpengesats svarende til **18.074 kr. pr. måned** (2026-tal) som fuldtidsforsikret, hvis medlemmet har forsørgelsespligt over for børn, og med 71,5 pct. af højeste dagpengesats svarende til **15.759 kr. pr. måned** (2026-tal), hvis medlemmet ikke har forsørgelsespligt.

For en fuldtidsforsikret ikke-forsørger gælder, at efter udbetaling af dagpenge med en sats for ikke-forsørger i 481 timer, udbetales dagpengene med et beløb, der udgør 49,17 pct. af højeste dagpengesats svarende til **10.838 kr. måned** (2026-tal). Skifter du status fra ikke-forsørger til forsørger, sker skiftet af ydelsessats til en højere sats fra den 1. i den efterfølgende måned. Det er en betingelse, at barnet opholder sig i Danmark. Det gælder dog ikke for EU-/EØS-borgere, hvis barn opholder sig i et andet EU-/EØS-land.

NEJ

UNDTAGELSE

Din sats nedsættes dog til 50-procent-satsen på **11.021 kr. pr. måned** (2026-tal) under deltagelse i tilbud fra jobcenteret om vejledning og opkvalificering, hvis tilbuddet har en sammenhængende varighed på 4 uger eller mere.

DAGPENGEPERIODE

Dagpengeperioden er 2 år svarende til dagpenge i 3.848 timer, når du har ret til dagpenge med en beregnet sats. Du kan få dagpenge i op til 160,33 timer om måneden (24 måneder × 160,33 timer pr. måned = 3.848 timer).